

*Taking Part:* Messrs. Epp, Higson, Leggatt and Nielsen.

*Witness: From the Department of External Affairs:* Mr. Arthur J. Andrew, Director General, Bureau of Asian and Pacific Affairs.

The Committee commenced consideration of its Order of Reference dated Tuesday, February 27, 1973 which is as follows:

*Ordered,—*That Votes 1, 5, 10 and 15 relating to the Department of External Affairs;

Votes 20, 25 and L30, relating to the Canadian International Development Agency;

Vote 35 relating to the International Joint Commission;

Votes 1, 5, 10, 15, 20 and 25 relating to the Department of National Defence; and

Vote 30 relating to Defence Construction (1951) Limited, be referred to the Standing Committee on External Affairs and National Defence.

*Agreed,—*That the question of the Committee sitting while the House is sitting be referred to the Chairman for decision after consultation with the House Leaders.

The Chairman called *Vote 1—Operating Expenditures* relating to the Department of External Affairs.

Mr. Andrew made an opening statement and answered questions.

At 5:35 o'clock p.m., the Committee adjourned until 9:30 o'clock a.m., Friday, March 2, 1973.

*Autres participants:* MM. Epp, Higson, Leggatt et Nielson.

*Témoins: Du ministère des Affaires extérieures:* M. Arthur J. Andrew, directeur général, Bureau des affaires de l'Asie et du Pacifique.

Le comité entreprend l'étude de sa motion de renvoi du 27 février 1973 qui se lit comme suit:

*Il est ordonné,—*Que les crédits 1, 5, 10 et 15 du ministère des Affaires extérieures;

les crédits 20, 25 et L30 de l'Agence canadienne de développement international;

le crédit 35 de la Commission mixte internationale;

les crédits 1, 5, 10, 15, 20 et 25 du ministère de la Défense nationale; et

le crédit 30 de la Construction de la défense (1951) Ltée soient renvoyés au comité permanent des Affaires extérieures et de la Défense nationale.

*Il est convenu—*Que la question des séances du comité coïncidant avec celles de la Chambre soit renvoyée au président qui prendra une décision après avoir consulté les leaders de la Chambre.

Le président met en délibération le *crédit 1—dépenses de fonctionnement* du ministère des Affaires extérieures.

M. Andrew fait une déclaration préliminaire et répond aux questions.

A 5h35 de l'après-midi, le comité suspend ses travaux jusqu'à 9h30 du matin le vendredi 2 mars 1973.

*Le greffier du Comité*  
Nino Travella

*Clerk of the Committee*